
第 1 页 共 5 页

2019 学年第一学期浙南名校联盟第一次联考

高三年级英语学科参考答案

命题：永嘉中学 徐大希 联系电话：13777179581

审稿：温二高 项纸陆 联系电话：15968734682
第一部分 听力（共两节，满分 30分）

1. C 2. A 3. B 4. C 5. B 6. C 7. C 8. B 9. A 10. A
11. B 12. C 13. C 14. B 15. A 16. B 17. C 18. B 19. A 20. A
第二部分：阅读理解（共两节，满分 35分）

第一节（共 10个小题；每小题 2.5分，满分 25分）

21-23 CAB 24-26 C B D 27-30 CCAC
第二节（共 5个小题，每小题 2分，满分 10分）

31-35 CEAFB
第三部分：语言运用（共两节，满分 45分）

第一节：完形填空（共 20小题；每小题 1.5分，满分 30分）

36-55 BCBAB DDCCD DCADA BACAD
第二节: 语法填空（共 10小题；每小题 1.5分，满分 15分）

56. Unfortunately 57. Rising（to rise 不给分） 58.for 59.It 60. Built
61. visitors 62. religious 63. needed 64. a 65.that
第一节：应用文

Dear Smith,
I am Li Hua, a regular customer of Amazon. I’m sorry to trouble you, but I have to make a complaint

about the school bag I purchased last week.
When receiving the school bag, I was disappointed to find the color was quite different from what was

shown in the advertisement. What also annoyed me was that there were several black spots on the bag,
which couldn’t be wiped away. For the reasons above, I strongly demand either the school bag be
exchanged or I be compensated with full refund.

Looking forward to your prompt reply.
Yours sincerely,

Li Hua
应用文评分原则:

1．上文仅为参考范文，学生可用不同的语言表达形式来表述要点。

2．本题总分为 15 分，按以下 5 个档次给分。评分时，先根据文章的内容和语言初步确定其

所属档次，然后以该档次的要求来衡量，确定或调整档次，最后给分。

第一档：（1—3 分）只能写出一两个要点；语言错误很多，只有个别句子正确；

第二档：（4—6 分）能写出部分要点；语言错误多，影响意思表达；

第三档：（7—9 分）能写明基本要点；语言虽有较多错误，但能基本达意；

第四档：（10—12 分）能写明全部或绝大部分要点；语言有少量错误；行文不够连贯，表达

基本清楚；

第五档：（13—15 分）能写明全部要点；语言基本无误；行文连贯，表达清楚。

3．词数少于 60 和多于 100 的，从总分中减去 2 分。

4．评分时，应注意的主要内容为：时态、人称、内容要点、应用词汇和语法结构的数量和准

确性、上下文的连贯性及语言的得体性。

5．拼写与标点符号是语言准确性的一个方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。

英、美拼写及词汇用法均可接受。



第 2 页 共 5 页

6．如书写较差，以至影响交际，将分数降低一个档次。

第二节：读后续写

Possible version 1:

Para 1：
A seat beside her was empty, and Dannis occupied it. He felt a wave of anger swept over him. “Where

is my wallet?” he yelled. The black-haired girl glanced up from her reading, with a confused look on her
face.Dannis stood up, glared at her and shouted,“ You stole my wallet!” The crowds began to gossip. The
girl turned deadly pale, looking so restless that words failed her. A strange silence hung in the air. Abruptly,
she leaped from the seat.
Para 2:

The girl ran and Dannis ran after her. After a while, Dannis finally grabbed her by the arm. At
exactly that moment, a policeman approached them and asked about what happened. Dannis hastened to
explain it while the girl frowned with a shake of her head. After further enquiries, the policeman took out a
wallet and handed it to Dannis, adding that someone had found it in the toilet. What a mistake he had made!
Overwhelmed by guilt, Dannis made an apology to the girl.

(153 words)

六、读后续写具体评价说明

评分原则：

1. 本题总分为 25分，按 5个档次给分。

2. 评分时，先根据所续写短文的内容和语言初步确定其所属档次，然后以该档次的要求来衡量、

确定或调整档次，最后给分。

3. 词数少于 130的，从总分中减去 2分。

4. 评分时，应主要从以下四个方面考虑：

（1）与所给短文及段落开头语的衔接程度；

（2）内容的丰富性和对所标出关键词语的应用情况；

（3）应用语法结构和词汇的丰富性和准确性；

（4）上下文的连贯性。

5. 拼写与标点符号是语言准确性的一个重要方面，评分时，应视其对交际的影响程度予以考虑。

6. 如书写较差以致影响交际，可将分数降低一个档次。

各档次的给分范围和要求

档 次 描 述

第五档

（21—25）

—与所给短文融洽度高，与所提供各段落开头语

衔接合理。

—内容丰富，应用了 5个以上短文中标出的关键

词语。

—所使用语法结构和词汇丰富、准确，可能有些

许错误，但完全不会影响意义表达。

—有效地使用了语句间的连接成分，使所续写短文结构紧凑。

第四档

（16—20）
—与所给短文融洽度较高，与所提供各段落开头

语衔接较为合理。
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听力材料

(Text 1)
W:Hi. Do you have a large size for this blue shirt?
M:I’m sorry but we’re out of the large size. But our shop on 7th street has them. If you like, I can make a

call now.
(Text 2)
M:You’ve been quiet since we left the theater. What’s the matter? Didn’t you like the movie?
W:No. I’m tired of all that blood and people killing each other.
M:Hold on! You saw how full the theater was. People like it.
(Text 3)
W:Tim, I read your online article about animals. You really know a lot about them. You must read lots of

books on them.
M:Actually I like watching the Animal World program on TV.And I learn from it.
(Text 4)
W: You are watching TV! Why don’t you share some housework? It is always my turn to empty

—内容比较丰富，应用了 5个以上短文中标出的

关键词语。

—所使用语法结构和词汇较为丰富、准确，可能

有些许错误，但不会影响意义表达。

一比较有效地使用了语句间的连接成分，使所续写短文结构紧凑。

第三档

（11—15）

—与所给短文关系较为密切，与所提供各段落开

头语有一定程度的衔接。

—写出了若干有关内容，应用了 4个以上短文中

标出的关键词语。

—应用的语法结构和词汇能满足任务的要求，虽

有一些错误，但不影响意义表达。

一应用简单的语句间连接成分，使全文内容连贯。

第二档

（6—10）

—与所给短文有一定的关系，与所提供各段落开

头语有一定程度的衔接。

—写出了一些有关内容，应用了 3个以上短文中

标出的关键词语。

—语法结构单调，词汇项目有限，有些语法结构

和词汇方面的错误，影响了意义的表达。

—较少使用语句间的连接成分，全文内容缺少内容连贯。

第一档

（1—5）

—与所提供短文和开头语的衔接较差。

—产出内容太少，很少使用短文中标出的关键词

语。

—语法结构单调，词汇项目很有限，有较多语法

结构和词汇方面的错误，严重影响了意义的表

达。

—缺乏语句间的连接成分，全文内容不连贯。

0分
白卷、内容太少无法评判或所写内容与所提供内容无关。
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the dishwasher.
M:It isn’t. I did it yesterday — and I’ve cleaned the cooker.
(Text 5)
W:Good evening, sir. Would you like to start off with something to drink today? We have a wide selection

of soft drinks.
M:Do you have mineral water as well? I have to take some medicine.
第二节

(Text 6)
M:Ashly, is that true that you’re leaving the company soon?
W:Yes, I have no choice. As you know, I’ve been here for years, but this company hasn’t promoted me for

five years since I was first promoted. I’ve found a better job.
M:We’ve worked together all that time. I know how you feel. The company hasn’t raised our salaries for

three years, either.
W:Well, once I settle in at my new job, I’ll see if I can help you get a job there as well. It would be great to

work together again.
听下面一段对话，回答第 8和第 9两个小题。现在，你有 10秒钟的时间阅读这两个小题。

(Text 7)
W:I heard you were in hospital for a few days to have an operation. I hope everything’s OK.
M:Yes, fine. I had something wrong with my stomach, but it wasn’t serious.
W:It must have really hurt after the operation.
M:Well, the nurse gave me plenty of painkillers, but I did feel uncomfortable. I wasn’t permitted to eat

anything for 48 hours after the operation. That was the worst thing.
W:I’m sure you are ready for a thick juicy steak now. Let’s eat in the restaurant in Garstang Road.
M:I’m afraid I can’t. The doctor gave me a list of food I couldn’t eat, and steak is on the list!
听下面一段对话，回答第 10至第 12三个小题。现在，你有 15秒钟的时间阅读这三个小题。

(Text 8)
M:Hi, Julie. Wasn’t the indoor wildlife center wonderful? I’ve never seen such an amazing building.
W:Hi Greg. Didn’t you find it tiring though, walking up so many stairs? And it was hard to find your way

around. But it was an interesting start down on the basement, where it was so dark that I didn’t see the
sharks at first in the water behind the glass.

M:I saw them, but they looked quite scary. However, those butterflies right at the top of the building were
amazing.

W:Yes, they were beautiful. Did you manage to see any tree frogs? They were so cute.
M:I spent ages hunting for them, but I couldn’t find a single one.
W:That was a pity! By the way, I really can’t wait to go back because there is just too much to see.
M:I think we should read more about the wildlife before we think of going back there.
听下面一段对话，回答第 13至第 16四个小题。现在，你有 20秒钟的时间阅读这四个小题。

(Text 9)
M:Oh, hello. I’m Jack. This is the Law Students Association, right?
W:Yes, that’s right. I’m Mary, President of the Association. Are you interested in joining?
M:Maybe. What year are you in?
W:The fourth year.
M:I’m in the first year. I’m not sure if I’ll survive even into the second year.
W:I’m sure you’ll make it just fine. It does seem a bit worrying at the beginning, but it gets easier. Trust

me.
M:That’s hard to imagine. So, do I have to pay to join the association?
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W:Well, there’s an annual membership fee of 10 pounds, or you can get four-year membership for 35
pounds.

M:Mm, what activities do you have?
W:We have guest speakers, talking about various topics. There’s a meeting on the first Tuesday of every

month.
M:That sounds great. I’d love to hear about their experience. But my timetable is so full already. I don’t

think I have enough time to go to the meetings. Any other activities?
W:Well, we offer some peer coaching.
M:What’s that? Sounds like you’re mixing study and sport.
W:Not in that way. Peer coaching is when other students help you if you’re having problems with your

study. Usually, we get the senior students — the third or fourth years — to do it.
M:I see.
听下面一段独白，回答第 17至第 20四个小题。现在，你有 20秒钟的时间阅读这四个小题。

(Text 10)
W: I’m Olga Victorie. Now I’m volunteering as a doctor in MSF, which is one of the world’s largest

organizations that provide emergency medical relief. One of the biggest tasks I undertook this year was
organizing a team to open a new hospital in a town that had no medical care for three years. The
project was a success and the local people were thankful.
What qualities and skills do you need to become a volunteer for MSF? You have to be able to deal with
stress, and you need to be able to work independently as well as in a team. Besides medical experts,
MSF needs the skills of technical staff such as building engineers and food experts. Now HIV and TB
doctors are urgently needed. The work is tough and demanding but the rewards can be great. If you
think you fit one of the positions, find out how to apply for it on our website www.msf.org.


